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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor Budapesten fogadja a szerb elnököt 
2025. február 17. – Index.hu, Telex.hu, 24.hu, Pannon RTV 

Budapesten találkozik egymással Alekszandar Vucsics szerb elnök és Orbán Viktor magyar 

miniszterelnök. A szerb államfő kitüntetést vesz át Sulyok Tamás köztársasági elnöktől. 

Február 17-én Budapestre utazik Alekszandar Vucsics szerb köztársasági elnök. Vucsics 

találkozik Orbán Viktor miniszterelnökkel és kitüntetést vesz át Sulyok Tamástól – olvasható 

a Tanjug szerb lap híradásában. Szerbia vezetője „a Magyar Érdemrend nagykeresztje a 

nyaklánccal és az arany sugaras csillaggal” elnevezésű kitüntetést fogja átvenni hétfőn. A 

magyar kormányfő legutóbb januárban találkozott a szerb államfővel, akkor előbbi utazott 

Belgrádba. Vucsics legfrissebb budapesti útja tavaly novemberben volt. 

 

Magyarország kész segíteni Szerbiának a NIS elleni szankciókkal kapcsolatban 

2025. február 14. – Pannon RTV 

Már el is készült a Magyarországról Szerbiába történő olajszállítás megvalósíthatósági 

tanulmánya, jelentette ki Szijjártó Péter a szerb közmédiának adott interjújában. A magyar 

külgazdasági és külügyminiszter rámutatott, hogy a szerbiai kőolajipari vállalat elleni 

szankciók mind Budapest, mind Belgrád esetében komoly problémákat okoztak, amelyek 

sértik az országok szuverenitását, ezen felül nemcsak Szerbia, hanem egész Közép-Európa 

rovására mennek. Úgy véli a szankciók a Biden-kormány bosszúpolitikájának eredménye 

Budapest és Belgrád szuverenista politikája miatt. Szijjártó kiemelte, Magyarország és Szerbia 

konzervatív, hazafias kormányokat választott, amelyek a nép és a nemzet érdekeit képviselik, 

majd hozzátette, Magyarország és a MOL kész kompenzálni Szerbiát az esetleges 

olajveszteségekért. Ha Szerbia stabil, az jó az ott élő magyaroknak, és Magyarországnak is a két 

ország jó együttműködése miatt, ezért bízunk Vučić elnök úrban és a kormánykoalícióban, 

amely szilárd többséggel rendelkezik a szerb parlamentben, és reméljük, hogy nem sikerül a 

Szerbia destabilizálására tett kísérlet - mondta Szijjártó Péter. 

 

Nacsa Lőrinc: A pályázatok révén megvalósulhat a szilágyági magyar közösségek 

álma 
2025. február 14. – maszol.ro 

A pályázati lehetőségekről és a civil szervezetek összefogásáról beszélt Nacsa Lőrinc, a magyar 

kormány nemzetpolitikáért felelős államtitkára a szilágysági látogatása során, melyen az 

egyházak és önkormányzatok vezetőivel, valamint a civil szervezetek képviselőivel találkozott. 

Az egyeztetéseket követően ellátogatott a magyar állam támogatásával épülő Zilahi Református 

Wesselényi Kollégiumhoz, melynek munkálatai jó ütemben zajlanak. Idén is lesznek 

nemzetpolitikai programok Nacsa Lőrinc az egyeztetések során kiemelte, fontos, hogy 

mindannyian, a civil szervezetek, egyházak és az ifjúság együtt tudjanak dolgozni a 
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közösségekért, mert ezen szervezetek munkája, mindennapi tevékenységeik aktívan 

hozzájárulnak a megmaradáshoz, a megerősödéshez. Mint mondta, együttműködve, közösen, 

ambiciózus célokat kell kitűzni, és elindulni azon az úton, mely ezek megvalósításához vezet. A 

Szilágy megyei magyarság példaként szolgál, amit érdemes követni. „Sokkal több energiát 

tudunk kinyerni egy-egy pályázatból, egy-egy olyan programsorozatból, amit együtt csinálunk, 

mint úgy, hogyha mindenki külön-külön csak a sajátját valósítja meg” – mondta az államtitkár. 

Arra szólította fel a szervezeteket, hogy egyesítsék erejüket, és közösen szervezzenek, mert így 

hatékonyabban dolgoznak. „Meghatározónak tartom a közös gondolkodást, együttműködést, 

tervezést, hiszen minél több program, közösségi emlék valósul meg, minél szorosabbra szőjük 

ezt a hálót, annál sikeresebb lesz az együttműködés” – fogalmazott, kiemelve, az idén is 

elindítják a nemzetpolitikai programokat, melyek nagyrészt fiatalokra, nagycsaládosokra, 

családosokra és gyermekekre fókuszál. 

 

Menczer Tamás: Ukrajna ne jöjjön se a NATO-ba, se az EU-ba! 
2025. február 17. – MTI, Magyar Nemzet 

Ukrajna jöjjön a NATO-ba? Ukrajna jöjjön az EU-ba? Ne jöjjön! - írta a Fidesz-KDNP 

kommunikációs igazgatója hétfőn a közösségi oldalán. Menczer Tamás bejegyzésében az áll, 

hogy a Trump-adminisztráció világosan közölte: Ukrajna NATO-tagsága nem reális. "A 

Trump-adminisztráció azt is világosan közölte, nem reális, hogy Ukrajna minden elfoglalt 

területet visszakapjon. Donald Trump tárgyalást és békét akar. Trump a józan ész és a realitás 

talaján áll. Ellentétben Brüsszellel!" - fogalmazott a politikus. Menczer Tamás szerint a 

brüsszeli bürokraták és a háborúpárti politikusok nem tudják, és nem is akarják belátni a 

tévedéseiket. Brüsszel folytatni akarja a háborút, sőt, még több pénzt "beletolni", Amerika 

helyett is finanszírozni, ez egészen elképesztő - tette hozzá. Úgy folytatta, hogy ráadásul 

Brüsszel be akarja hozni Ukrajnát az Európai Unióba, ami elfogadhatatlan. "Elfogadhatatlan, 

mert Ukrajna nem alkalmas az uniós tagságra, nem teljesíti a feltételeket. Elfogadhatatlan, 

mert a kárpátaljai magyar nemzeti közösség jogait nem tartják tiszteletben" - hangsúlyozta. 

Hozzátette, elfogadhatatlan azért is, mert Ukrajna uniós tagságának rendkívül súlyos és 

negatív pénzügyi hatásai lennének, például az agrártámogatások, vagyis a magyar gazdák 

pénze azonnal menne Ukrajnába.  

 

Szili Katalin: meg kell erősíteni a nemzeti kisebbségek védelmét 
2025. február 14. – MTI, Felvidék.ma, Hír TV 

A nemzeti kisebbségek védelmének nemzetközi szabályozását meg kell erősíteni - hangoztatta 

Szili Katalin miniszterelnöki főtanácsadó A nemzeti kisebbségek védelme az Európai Unióban 

című kiadvány bemutatóján Budapesten pénteken. Az EU úgy gondolja, hogy ezt a kérdést nem 

szükséges szabályozni. De jó lenne, ha nemcsak Magyarországra küldene 

vizsgálóbizottságokat, hanem magába is nézne, hogy megtett-e mindent a nemzeti kisebbségek 

jogainak védelmében - mondta Szili Katalin. "Szeretnénk, ha az EU elismerné, hogy ezzel neki 

is feladatai vannak" - fűzte hozzá. Ismertette: a kiadvány rögzíti a nemzeti kisebbségek uniós 

védelmének öt alapelvét. Ezek szerint a nemzeti kisebbségek ügye nem belügy, hanem európai 

ügy. A nemzeti kisebbségvédelem alapja az identitáshoz való jog maradéktalan biztosítása; az 
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identitás védelmének maradéktalan megvalósításához az egyéni és a kollektív jogok biztosítása 

egyaránt szükséges; az állampolgárság és a nemzeti identitás elválhat egymástól; az 

állampolgárság nem szükségszerűen azonos a nemzethez tartozással; a nemzeti kisebbségek 

államalkotó tényezők. Szili Katalin elmondta azt is: a tervek szerint a kiadványt Brüsszelben is 

bemutatják. 

         
Konzultációt szervez az RMDSZ a szórvány cselekvési tervről 
2025. február 14. – maszol.ro, Nyugati Jelen, Krónika 

Az RMDSZ közvitát és konzultációt szervez a szórvány cselekvési tervének megújításához. A 

közvita és konzultáció 2025. február 14. és március 14. között zajlik a 9 szórványmegyében 

(Arad, Beszterce-Naszód, Brassó, Fehér, Hunyad, Krassó-Szörény, Máramaros, Szeben, 

Temes), a helyi közösségek számára szervezett találkozókon és rendezvényeken, a helyi 

RMDSZ-szervezetek, a magyar civil- és szakmai szervezetek, az egyházak, valamint ifjúsági, 

nyugdíjas és nőszervezetek bevonásával. „A jelenlegi cselekvési tervünk a 2020-2024 közötti 

időszakot öleli fel, ezért most frissíteni fogjuk. A Magyar jövőt a szórványban című 

dokumentum kitér a kultúra, a társadalomszervezés és az oktatáspolitika kérdéskörére, és 

külön fejezetet szentel az ifjúság bevonásának, az egyházakkal való együttműködésnek, 

valamint a sajtó és média szerepének a szórványközösségekben. Most itt az ideje, hogy 

továbbgondoljuk a teendőket a szórványpolitika terén, ezért arra kérjük a civil és szakmai 

szervezeteket, egyházakat, oktatási és közösségépítő szakembereket, hogy fogalmazzák meg 

javaslataikat a következő évekre” – idézi Winkler Gyula EP-képviselőt, a Szórvány frakció 

elnökét a szövetség közleménye. 

 

Politikai válság: megkezdődött a „magyarellenes szezon”   
2025. február 14. – maszol.ro 

Bár Marcel Ciolacu pozíciója a májusi elnökválasztásig szilárdnak tűnik, a helyzet 

mindenképpen tükrözi a belpolitikai válságot, aminek alapja a lakosság fokozott 

bizalomvesztése a politikai elittel szemben – mondta a Maszolnak Barabás T. János. A politikai 

elemző szerint az AUR által kezdeményezett bizalmatlansági indítvánnyal a „magyarellenes 

szezon” is megkezdődött. Van-e esélye az indítványnak? – kérdeztük Barabás T. Jánost, a 

Magyar Külügyi Intézet kolozsvári származású külső szakértőjét. Szerinte van esélye a 

kormánybuktató kezdeményezésnek, mert a szociáldemokraták között vannak olyanok, akik 

inkább az AUR-ral kormányoznának. „Bár jelenleg nagyobb valószínűséget adok az indítvány 

bukásának, de a helyzet kiszámíthatatlan, mert például a PNL-n belül is vannak szélsőséges 

nacionalisták, akik taktikázással, és nem elvi alapon akarnak érvényesülni” – fogalmazott az 

elemző. 
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Egyre több a fasiszta és neolegionárius jelkép Bukarestben  
2025. február 14. – MTI, Krónika, maszol.ro 

Ismét a Mihály Arkangyal Légiója nevű egykori román fasiszta mozgalmat és annak alapítóját, 

Corneliu Zelea Codreanut népszerűsítő falfirkák és matricák jelentek meg Bukarestben, 

amelyek a szélsőséges eszmék elfogadtatásának, a kisebbségek megfélemlítésének veszélyét 

hordozzák – hívta fel a figyelmet Adina Marincea, az Elie Wiesel Nemzeti Holokausztkutató 

Intézet (INSHR-EW) munkatársa. A G4Media.ro hírportál által megszólaltatott kutató a 

törvény által tiltott fasiszta és neolegionárius propaganda erősödését a szélsőjobboldali erők 

előretörésével hozta összefüggésbe. A fasiszta jelképek ugyanis azt követően szaporodtak meg 

ismét Bukarest belvárosában, hogy az utóbb érvénytelenített elnökválasztás november 24-i 

első fordulójában a legionárius mozgalom eszméit hirdető, szélsőjobboldali Calin Georgescu 

független államfőjelölt kapta a legtöbb a szavazatot. Marincea szerint ez azért is veszélyes, mert 

megszokottá válik a szélsőséges jelképek jelenléte a köztereken, és – a melléjük festett QR-

kódok révén – új hívek verbuválásához járul hozzá.  

 

Barti Tihamér fellebbezett az előzetes letartóztatása ellen 
2025. február 14. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Fellebbezést nyújtott be előzetes az letartóztatását elrendelő, szerdai törvényszéki döntés ellen 

Barti Tihamér, Hargita Megye Tanácsának gyergyószéki alelnöke – tette közzé honlapján a 

Hargita Megyei Törvényszék. A megosztott adatok szerint a Bartival egy időben letartóztatott 

Kurkó András ugyanígy járt el, azaz szintén fellebbezett a döntés ellen. A politikust és a megyei 

adóhatóság felfüggesztett ideiglenes vezetőjét az Országos Korrupcióellenes Ügyészség (DNA) 

kezdeményezésére tartóztatták le. Barti Tihamér ellen befolyással, illetve hatalommal való 

visszaélés gyanújával indítottak eljárást. Mint a DNA az esetről megosztott közleményében 

írta: területi pártvezetői funkcióját használhatta fel ahhoz, hogy jogtalan előnyhöz jusson vagy 

juttasson másokat. Illetve azzal is gyanúsítják, hogy többszörösen, nem a nyilvánosságnak 

szánt információk felhasználására, illetve azokhoz való jogtalan hozzáférésre ösztönzött egyes 

személyeket.  

 

Iskolába hívogató – amikor a legapróbb aggályok is számítanak 
2025. február 14. – maszol.ro 

A magyar osztályokat népszerűsíti, de egyben kötetlen ismerkedési lehetőség és a felmerülő 

kérdések, problémák megoldását célzó találkozó az iskolába hívogató program, amit az RMDSZ 

Bihar megyében is szervez. A koronavírus-járvány után indult a kezdeményezés, amely Kéry 

Hajnal Bihar megyei főtanfelügyelő-helyettes szerint pozitív fogadtatásra lelt. Összegyűlnek az 

előkészítő osztályokba készülő gyermekek, az iskolaválasztás és beiskolázás elé néző szülők, 

valamint a tanítók és óvónők. A kicsiknek programokat szerveznek, mialatt a felnőttek 

elbeszélgethetnek az iskolakezdés előtt felmerülő problémákról. Kötetlen környezetben 

történő ismerkedés, magyarázta Kéry. Rámutatott, hogy Köröstárkányban – ahol péntek 

délután szerveztek iskolába hívogató programot – az egész Belényesi-medence képviselteti 

magát. Ez egyben a magyar osztályok népszerűsítését is elősegíti. 
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Csíkszereda élen jár az európai uniós támogatások felhasználásában 
2025. február 14. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Csíkszereda aktuális európai uniós finanszírozású projektjeiről, beruházásairól osztott meg 

részleteket Csíkszeredában Korodi Attila polgármester pénteken délután. A sajtóeseményen 

Vincze Lóránt európai parlamenti képviselő kiemelte, Csíkszereda élen jár az európai uniós 

pályázati pénzek felhasználásában. Az Európai Unió által finanszírozott projektekről adott 

összefoglaló tájékoztatást a csíkszeredai városvezetés pénteken kora délután a város ikonikus 

épülete, a hosszú évek óta elhanyagolt állapotú vigadó előtt. Az eseményen jelen volt Vincze 

Lóránt európai parlamenti képviselő. Mint Korodi Attila polgármester megosztotta, Vincze 

Lóránttal közösen tekintették át a város beruházásait, ezen túl meglátogatták a Kapocs Irodát, 

valamint tájékozódtak a tervezett középiskolai campus, valamint a duális képzést fejlesztő 

nagyszabású projekt ügyében. 

 

Nem csak a magyaroknak fájna a közigazgatási átszervezés  
2025. február 14. – Krónika 

A települések fő problémája nem az önkormányzatok nagy száma, amelyet a közigazgatási 

átszervezés sürgetői hangoztatnak, hanem az államháztartási reform hiánya – hangzott el a 

Romániai Községek Szövetsége (ACoR), illetve a Stabilitás, Harmónia, Hagyományok 

Szövetségének (SAT) csütörtöki nagyszebeni rendezvényén. A szervezők egy kiáltványt is 

bemutattak, amelyet elküldtek az ország vezetésének. Ebben hangsúlyozzák: Románia legtöbb 

közigazgatási egysége – legyen szó községekről, városokról vagy municípiumokról – képtelen 

saját bevételeiből fedezni működési költségeit, de ez nem érv a megszüntetésük mellett.  

 

Soros- és magyarbérencnek állítják be az ügyvivő román államfőt 
2025. február 16. – Krónika 

Soros György embereként, ugyanakkor túlságosan „magyarbarátként” láttatja a román sajtó 

egy része a májusi választásokig ügyvivő államelnöki tisztséget betöltő Ilie Bolojant. Sokan kész 

tényként tálalják, hogy a bihari politikus megpályázza az államfői tisztséget. A büntetőügyei 

miatt az országból még 2016-ban Szerbiába szökött egykori PSD-s képviselő tulajdonában lévő 

România TV, valamint a szélsőségesen nacionalista, légionárius eszméket hirdető Călin 

Georgescut nyíltan támogató, őt „megválasztott elnöknek” tituláló Realitatea TV a magyar 

származású Soros György amerikai milliárdos romániai hálózata egyik illusztris tagjának 

tekinti Bolojant. Mindezt annak alapján állítják, hogy a liberális politikus az Orbán Viktor 

irányította magyar kormány és a Közép-európai Egyetem (CEU) között 2017-ben kirobbant 

konfliktus idején, még Nagyvárad polgármesterként úgy foglalt állást, hogy a bihari 

megyeszékhely szívesen otthont adna a felsőoktatási intézménynek.  
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Nagy Gabriella margittai igazgató a kihívásokról, megvalósításokról 
2025. február 15. – maszol.ro 

A maga több mint ezerszázas diáklétszámával a tizenhárom esztendővel ezelőtt létesített 

margittai Horváth János Elméleti Líceum nem csak mennyiséget, minőséget is jelent a térség 

anyanyelvű oktatásában. A kisváros egykori Fő utcájában működő magyar tannyelvű iskola 

igazgatónője, Nagy Gabriella úgy véli, aki tanul, az Értől akár az óceánig is eljuthat. „Nagyon 

hiányoznak a ’89-es fordulat után kivándorolt fiatalok gyermekei. És míg ezelőtt harminc évvel 

a mieink tömegesen hagyták el a várost, a románoknál a múlt rendszerben elkezdődött 

beköltözési hullám folytatása volt észlelhető. Így, a számadatokat tekintve – tetszik, nem 

tetszik – a magyarság leszálló ágban van. Ezelőtt harminc évvel Margittán nagyon jó magyar 

tagozat működött, diákjaink nemcsak az országos, a nemzetközi tantárgyversenyeken is 

kiválóan teljesítettek” – mondta el az igazgató. 

 

A kis közösség nagy ereje Segesváron 
2025. február 15. – maszol.ro 

A maroknyi közösség összetartó ereje a segesvári magyarság legfontosabb aduja. Ezt nem a 

politikusok állítják, hanem maguk az érintettek: tanárok, diákok és szüleik egyaránt. A magyar 

tagozattal is rendelkező Mircea Eliade Főgimnáziumban nemcsak helyi és környékbeli diákok 

tanulnak, Brassó, Hargita és Szeben megyéből is érkeznek tömb- és szórványbeli magyarok. 

László Imola aligazgató szerint, bár a politikai széljárás nemigen kedvez, ráadásul apadóban 

van a diáklétszám, nem szabad lemondani az önálló magyar tannyelvű iskola régóta tervezett 

alapításáról. 

        
Politikai aktivizmus akkor és most – Popély Gyula előadása Köbölkúton 
2025. február 14. – ma7.sk  

A ma7 médiacsalád által szervezett Konzervatív Esték sorozat továbbra is sokakat vonzó 

eseménye a Párkányi régió közéletének. A legutóbbi rendezvényre tegnap este Köbölkúton 

került sor, ahol Popély Gyula történész Politikai aktivizmus akkor és most címmel tartott 

előadást. Az előadót Kolek Zsolt, a Magyar7 főmunkatársa kérdezte, teret adva a közönség 

számára is, hogy aktívan bekapcsolódjon a témába. Popély Gyula a felvidéki magyarság 20. 

századi történelmére tekintett vissza és arra, hogy kisebbségi létünkben a politikai aktivizmus 

milyen formákat öltött, hogy milyen tanulságokat vonhatunk le a múltból a jelen számára. 

Külön kiemelte a mindenkori média felelősségét. Rámutatott, a nemzet egységes és 

oszthatatlan, és különösen az elszakított területeken mutatkozik meg az igazi jellempróba. „Az 

egységes magyar érdekképviselet elengedhetetlen, még akkor is, ha az ideológiai nézetek olykor 

megosztanak minket. Az egységes arc mutatása kulcsfontosságú” – fogalmazott és hozott is 

erre egy finnországi svéd példát. 
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Rákos Péterre emlékeztek Kassán 
2025. február 16. – ma7.sk  

Emlékkonferenciát tartottak Rákos Péter irodalmár, hungarológus, tudós, műfordító, egyetemi 

oktató, humanista születésének 100. évfordulója alkalmából szülővárosában, Kassán. Száz 

évvel ezelőtt született Rákos Péter, a magyar irodalom és nyelvészet egyik kiemelkedő alakja, 

akinek munkássága a hungarológia, a műfordítás és a nyelvtudomány területén is maradandó 

hatást gyakorolt. Személye és munkássága előtt tisztelegve emlékkonferenciát rendezett a 

Kassai Polgári Klub és a Rovás. Nyitóelőadásában Kovács Ágnes, a MaJel Rovás Központ 

igazgatója, a prágai Károly Egyetem egykori hungarológia szakos hallgatója beszélt egyebek 

mellett Rákos Péter kassai éveiről, Prágába érkezéséről és ottani munkásságáról, arról, hogy 

Bredár Gyulával és Blaskovics Józseffel együtt fáradhatatlan tevékenységet fejtett ki a 

csehországi hungarológia megalapozása érdekében, és arról, hogy szimbolikusan szólva a 

magyar irodalom prágai nagykövetévé vált.  

 

Történelmi konferencia Rozsnyón 
2025. február 16. – ma7.sk  

Rozsnyó a történelmi sokszínűségben címmel konferenciát rendeztek Rozsnyón, az idei 

városnapok keretében. A város történelme iránt érdeklődők előadásokat hallgathattak egyebek 

mellett a püspökség megalapításáról, a városháza történetéről, a Szűz Mária mennybemenetele 

templomról, a helyi tímárok céhéről, a Rozsnyói Társalgási Egyletről, Andrássy Franciska 

grófné szegényházáról vagy a Nehrer-féle szöggyárról, de a közelben található gombaszögi 

pálos kolostorról is szó esett. Kovács Ágnes, a kassai Magyar Jelenlét Házának igazgatója, a 

Rozsnyói Bányászati Múzeum egykori munkatársa a város és a térség jelentőségét vizsgálta a 

bányászat, az ipar és a kereskedelem tükrében az 1920 előtti időszak vonatkozásában. Mint 

rámutatott, a történelmi Magyarországnak kevés vármegyéje volt, amely a középkorban olyan 

fejlett iparral és kereskedelemmel rendelkezett volna, mint Gömör vármegye, s ebben 

vitathatatlan érdemei voltak Rozsnyónak. 

    
A Vajdaság Szerbiától történő elszakíthatatlanságáról született nyilatkozat 
2025. február 15. – MTI, Vajma.info  

A Vajdaság Szerbia része, és nem szakítható el az országtól - erről fogadtak el nyilatkozatot a 

szerb államiság napja alkalmából rendezett központi ünnepségen Aleksandar Vucic szerb elnök 

jelenlétében szombaton Szávaszentdemeteren (Sremska Mitrovica). A nagygyűlésen elfogadott 

nyilatkozat szerint a Vajdaság a modern Szerbia nemzeti, politikai, alkotmányos és kulturális 

identitásának elszakíthatatlan része, és ahogyan nincs Szerbia a Vajdaság nélkül, úgy a 

Vajdaság sem létezhet Szerbián kívül. A dokumentum szerint a Szerbia északi tartományában 

zajló események, az elszakadást népszerűsítő mozgalmak és ötletek, a vajdasági nemzetről, 

nyelvről és egyházról szóló elképzelések "arra kötelezik" a nyilatkozat megfogalmazóit, hogy "a 

társadalmi és politikai életben történő aktív részvétellel óvjuk meg a szerb állam területi 

integritását és egységét". 
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Fazekas Ferenc és Mester Gyula a Gyertyaszentelő-érdemrend első fokozatát 

vették át 
2025. február 17. – Pannon RTV 

87 személyt és intézményt tüntetett ki Aleksandar Vučić a szerb államiság napja alkalmából. 

Elismerésben részesült mások mellett a Szabadkai Egyházmegye, valamint a megalakulásának 

100 éves évfordulóját ünneplő Szerbiai Röplabda Szövetség is. A szerb államfő ünnepi 

beszédében kiemelte, az irgalom, a remény és az igazságosság volt az oka 190 évvel ezelőtt 

Kragujevacon a gyertyaszentelői alkotmány elfogadásának. Örömmel tölt el, hogy Szerbia 

legnagyobb nemzeti ünnepén összegyűlhettünk és közösen levonhatjuk a következtetéseket, 

hogy mit kell tennünk - hangsúlyozta Aleksandar Vučić. Az eseményen magas rangú állami 

kitüntetésben részesítettek diplomatákat, orvosokat, művészeket, olyan személyeket, akik 

példát mutatnak munkájukkal, akik Szerbia értékei előtt tisztelegnek, vagy valamilyen módon 

az elődök emlékét viszik tovább - emelte ki Vučić. A Szabadkai Egyházmegye nevében a 

Gyertyaszentelő-érdemrend első fokozatát Fazekas Ferenc püspök vehette át. Ugyanezt az 

elismerést érdemelte ki a Szerbiai Röplabda Szövetség. A kitüntetést Mester Gyula, a szövetség 

elnöke vette át. 

 

Fennállásának 240. születésnapját ünnepli a csantavéri Hunyadi János Általános 

Iskola 
2025. február 17. – Pannon RTV 

Az ünnepélyes évfordulón az intézmény vezetősége, munkatársai, diákjai, továbbá meghívott 

vendégek is részt vettek Szabadka Város, a Magyar Nemzeti Tanács és a Tartományi 

Képviselőház részéről. A magyar, a szerb és a csantavéri Hunyadi János Általános Iskola 

hivatalos himnuszával kezdődött az intézmény jubileumi rendezvénye a helyi 

színházteremben. A csantavéri iskola 2011 óta a Magyar Nemzeti Tanács egyik kiemelt oktatási 

intézménye. 2020-ban az óvodafejlesztési program keretében az intézmény 9 millió dináros 

támogatást kapott, amelyet a napközi felújítására és oktatási eszközök beszerzésére fordítottak. 

Az intézményben jelenleg 90 tanár és óvópedagógus tevékenykedik. Az eseményen Juhász 

Bálint, a Tartományi Képviselőház elnöke is felszólalt. „Az iskola mindig több mint egy épület, 

mint egy intézmény. Egy olyan tér, ahol nemzedékek nőttek fel, ahol a tudás mellett 

értékrendet és identitást kapnak a diákok. Különösen igaz itt, Vajdaságban, a csantavéri 

iskolában, a visnyeváci és a dusanovói kihelyezett tagozatban.” 

 

Orgonafelújításra gyűjtöttek a bálozók 
2025. február 17. – Pannon RTV 

11. alkalommal tartották meg a moholi Szent György-templom jótékonysági katolikus bálját 

szombat este Adán. A rendezvényre a helyiek mellett a környező településekről, Péterrévéről, 

Óbecséről és Törökfaluról is szép számban érkeztek résztvevők. Az ünnepélyes megnyitón 

Ambrus Lea és Bor Dominik tolmácsolásában szavalatokat hallhattak a résztvevők, majd a 

moholi Csobolyó Művelődési Egyesület Róna tamburazenekarának előadása következett. A 
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jótékonysági katolikus bál teljes bevételét a moholi templomban lévő, Angster-orgona 

felújítására fordítják. 

        
Ukrán igazságügyi miniszter: Magyarország akadályozza, hogy Ukrajna előrébb 
haladjon az uniós csatlakozás útján 
2025. február 16. – Telex.hu, Index.hu, 24.hu 

Olha Sztefanyisina, Ukrajna igazságügyi minisztere és európai integrációjáért felelős 

miniszterelnök-helyettese szombaton arról beszélt a müncheni biztonsági konferencia 

kerekasztalán, hogy „az egyik tagállam akadályozza Ukrajna uniós csatlakozási folyamatát – ez 

konkrétan tegnap történt”. A miniszter újságírói kérdésre elmondta: ez az ország Magyarország 

volt. Az Ukrainszka Pravda arról ír, hogy Magyarország az egyhangúság elvét használva 

akadályozta meg, hogy Ukrajna előrébb lépjen az EU-csatlakozás felé vezető úton. Az ukrán lap 

mellett az RMF 24 lengyel médium is arról írt, hogy Magyarország blokkolta az első tárgyalás 

elkezdését. Megkerestük a Külgazdasági és Külügyminisztériumot is, ők megkeresésünkre az 

alábbi választ adták: „Addig nem lehet komolyan beszélni Ukrajna európai uniós tagságáról, 

amíg az ukránok európai uniós tagországok energiabiztonságát veszélyeztetik és napról napra 

egyre jobban megsértik az országukban élő nemzeti kisebbségek jogait.” 

 

Ukrán–magyar–román gazdasági együttműködési fejlesztési projekt valósul meg 

Kárpátalján 
2025. február 15. – KISZo.net 

A BusinessBridge elnevezésű határon átnyúló projekt a gazdasági együttműködés erősítését 

célozza Ukrajna, Magyarország és Románia régiói között. A kezdeményezést az Európai Unió 

támogatásával, az Interreg VI-A NEXT Magyarország–Szlovákia–Románia–Ukrajna program 

keretében valósítják meg másfél éven keresztül. A projektet közösen hajtja végre a Kárpátaljai 

és Ivano-Frankivszki Regionális Fejlesztési Ügynökség, a Máramarosi Kis- és 

Középvállalkozás-fejlesztési Központ (Románia) és Tisza Korlátolt Felelősségű Európai 

Területi Társulás  (Magyarország). A projekt indulásáról, célkitűzéseiről, fő tevékenységeiről 

és várható eredményeiről a megyei közigazgatás sajtótájékoztatóján számoltak be. 

 

Kárpátalja kormányzójával egyeztetett Debrecen polgármestere 
2025. február 15. – KISZo.net 

Kárpátalja kormányzójával, Miroszlav Bileckijjel egyeztetett Papp László, Debrecen 

polgármestere Ungváron. Debrecen városvezetésének a céljai között szerepelt, hogy továbbra 

is támogatja a kárpátaljai magyarságot. Papp László utazásának első állomása a Beregszászi 

Járási Tanács székhelye volt, ahol Rezes Károly elnökkel és Aljokhin Viktor tanácsossal 

egyeztetett. Ezt követően Ungváron folytatta a napot, ahol Miroszlav Bileckijjel, a Kárpátaljai 

Megyei Katonai Közigazgatás vezetőjével találkozott. Látogatása utolsó állomásaként 

megbizonyosodtak arról, hogy Verbőcön és Tiszapéterfalván megfelelő helyre kerültek a 
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korábban átadott adományok – adta hírül a magyar politikus a közösségi oldalán. Bileckij a 

találkozó kapcsán elismerően szólt  Debrecen város stratégiájáról, amely gyökeresen 

megváltoztatta a város és lakók életét. 

 

Dr. Oroszi Pál előadása a Munkácsy Mihály Magyar Házban 
2025. február 15. – Karpat.in.ua 

Február 13-án a Munkácsy Mihály Magyar Ház adott helyet egy különleges ismeretterjesztő 

előadásnak, amely a daganatos betegségekkel foglalkozott. Az esemény egy új kezdeményezés 

részeként valósult meg, amelynek célja, hogy negyedévente meghívjanak egy elismert magyar 

orvost, aki a kárpátaljai egészségügyben dolgozik. A sorozat első előadója dr. Oroszi Pál 

onkológus, a Munkácsi Keresztény Egészségügyi Központ orvos igazgatója volt. A szervezők 

nevében Korolyova Erzsébet, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) Munkácsi 

Alapszervezetének elnöke köszöntötte a résztvevőket. Beszédében kiemelte, hogy bár a Magyar 

Ház számos kulturális, művészeti és közösségformáló rendezvénynek ad otthont, most először 

kerül középpontba a testi egészség. Hangsúlyozta, hogy a testi és lelki egészség egyaránt fontos, 

hiszen mindkettő hozzájárul az életminőség javításához. 

 

Zajlanak a sportfoglalkozások a Szelíd Lovas Népfőiskolán 
2025. február 15. – Kárpátalja.ma 

Festői környezetben, nagyszerű szakemberek vezetésével zajlanak a lovas foglalkozások 

minden szombaton Nagyszőlősön. Mint Margitics Ildikótól megtudtuk a program még 2018-

ban indult. A Nemzeti Tehetség Program egyik pályázatának segítségével valósították meg az 

elgondolást, mely 30 alkalmas foglalkozást ölel fel, a foglalkozásokat tizenöt gyerek látogatja. 

Szigorúan meghatározott program szerint haladnak. A cél, hogy a gyerekek tehetsége fejlődjön, 

a lovak közelebbi megismerése, a magyar nyelv használata, a társas készségek fejlesztése, az, 

hogy egy igazi csapattá kovácsolódjanak. Tavasszal a gyerekek lovas bemutató keretén belül 

előadják megszerzett tudásukat: botforgatás, lovaglás, pufikardozás, karikás ostorozás, 

íjászkodás terén. Valamint a nyári lovas tábor is a program részét képezi. 

 

Vidnyánszky Attila megkapta a „Tiszteletbeli Székely” címet 
2025. február 15. – Karpat.in.ua 

Vidnyánszky Attila megkapta a „Tiszteletbeli Székely” címet. Vidnyánszky Attila rendezőként 

és színházvezetőként is kiemelt figyelmet fordított a határon túli magyar közösségekre, 

különösen Erdélyre és Székelyföldre. A Nemzeti Színház előadásai rendszeresen eljutnak az 

erdélyi közönséghez, és számos koprodukciós együttműködés valósult meg az ottani 

színházakkal. Vidnyánszky munkássága révén erősítette a magyar színházi kultúra jelenlétét a 

régióban, és segítette az erdélyi magyar színjátszás fejlődését. A „Tiszteletbeli Székely” cím 

egyfajta szimbolikus gesztus, amely kifejezi a székely közösség elismerését azok iránt, akik 

szívükön viselik a régió kulturális és közösségi életét. Az elismerés átadására egy ünnepi 

rendezvény keretében került sor, amelyen székelyföldi kulturális és közéleti szereplők, színházi 

szakemberek és közönség is jelen volt.  
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. február 14. – Kossuth Rádió 

 

A vajdasági magyarság fontos erőforrás és összekötő kapocs a Magyarország és Szerbia közötti, 

jelenleg történelmi csúcsponton lévő kapcsolatrendszerben - jelentette ki tegnap délutáni 

látogatásának végén Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter, aki a VMSZ elnökével is 

találkozott. A belgrádi sajtótájékoztatóról Ternovácz István számol be. 

 

A nemzeti kisebbségek védelmének nemzetközi szabályozását meg kell erősíteni, ennek 

érdekében készült A nemzeti kisebbségek védelme az Európai Unióban című kiadvány, 

melynek bemutatója ma délelőtt volt Budapesten. Cseles az alcím: Miért kellene az Európai 

Uniónak jogszabályt alkotnia e kérdésről? – írják a szerzők Andrási György- Kalmár Ferenc és 

Szili Katalin, - annak ellenére, hogy abban mindenki egyetért, hogy az Európai unió nem 

kisebbségbarát. A Szili-Kalmár párosnak korábban már megjelent egy kötete A nemzeti 

kisebbségvédelem javasolt alapelvei az EU-ban címmel, így Lánczi Ágnes első kérdése az volt 

Kalmár Ferenc nagykövethez, Magyarország szomszédságpolitikája fejlesztéséért felelős 

miniszteri különmegbízotthoz, hogy mivel több a most megjelent kiadvány. 

 

1919. február 12-én, a Pozsonyt 1919. január elsején megszálló cseh legionárius csapatok a 

bevonulásuk ellen fellépő tömegbe lőttek. Pozsony vezetése ugyanis tiltakozó jegyzéket adott 

át a város német, magyar és szlovák lakossága nevében, mondván nem akarnak 

Csehszlovákiához tartozni. Amikor elszabadultak az indulatok, akkor eldördültek a fegyverek 

és a sortűz után 9 halott és 123 sebesült maradt az eredetileg békésnek induló tüntetés 

helyszínén.  A 106 évvel ezelőtti ,,véres szerda” eseményeire Miskolcon, a Felvidék Házban 

Brogyányi Mihály helytörténész előadásával emlékeztek.  Őt halljuk B. Tóth Erika 

összeállításában. 

 

A napokban újabb 15, a mesterképzést keresztfélévvel befejező fiatal vehette át diplomáját 

Beregszászban. Ők a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Számvitel és adóügy, 

valamint az Oktatás és pedagógia tudományok szakán tették le sikeres államvizsgájukat. 

Részletek Iváncsik Attilától. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Székelyudvarhely kedvenc szerelmes versét keresik, ezért 100 magyar szerelmes verset 

függesztettek ki egy szabadtéri tárlaton. A versolvasók február 18-ig szavazhatnak a 

kedvencükre. Aki pedig inkább prózát olvasna, az vakrandira mehet egy könyvvel a város több 

könyvtárába is. A különleges Bálint-napi programokról udvarhelyi tudósítónk, Geréb Krisztina 

számol be.   

 

Gyorsan fogynak a bérletek a sepsiszentgyörgyi jégkorong-világbajnokságra. Idén tavasszal a 

székelyföldi város ad otthont az év legnagyobb romániai sporteseményének, a divízió 1/A-s 

hoki-világbajnokságnak. Az esemény a Sepsi Arénában lesz, de már most megkezdődtek az új 

jégcsarnok előkészítő munkálatai is. A további részletekről Miklós Ervinnel, a hazai 

jégkorongszövetség tagjával, a házigazda Háromszéki Ágyúsok HC elnökével Veres Emese-

Gyöngyvér beszélgetett. 

 

 

Kárpát-medence 

2025. február 16. – M1 

 

Hagyományőrző családi nap Érsekkétyen   

Nemzetiszínű szalagokkal feldíszített traktorok és lovaskocsi – rajtuk népviseletbe öltözött 

felnőttek, gyerekek, mögöttük hosszú sorban zenészek, néptáncosok, énekesek. Vidám 

felvonulással kezdődött a felvidéki Érsekkétyen a „Nyisd ki rózsám, nyisd ki csikorgó kapudat” 

elnevezésű hagyományőrző nap, melyet immár hetedik éve minden ősszel megrendeznek. A 

településen a lakosság 82 százaléka magyar nemzetiségű. Református hitüket, és 

hagyományaikat is hűen őrzik a kétyiek, a helyi szervezetek aktivitásának köszönhetően pedig 

egész évben számos rendezvény teszi élővé a közösséget. 

 

Székely bál Kárpátaljáért 

Érkeznek a vendégek a Pesti Vigadóba, ahol idén 11-ik alkalommal rendezték meg a budapesti 

Székely bált. Egy fénykép az eseményt hirdető plakát előtt, és a lépcsőn túl már a gyönyörű 

székely színekbe öltöztetett bálterem várta a vendégeket. Az idei rendezvény, akárcsak 

korábban több alkalommal, a legnehezebb sorban lévő nemzetrész, a kárpátaljai magyarság 

megsegítésére összpontosított. A főszervező Nemzetstratégiai Kutatóintézet ugyanis fontosnak 

tartja, hogy minden eszközzel segítse azt a közösséget, mely már közel három éve elszenvedője 

az orosz-ukrán háborúnak. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/
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Délvidéken is szükség van magyar szakemberekre 

A délvidéki magyar fiatalok közül sokan választják a magyarországi oktatási intézményeket. 

Csajkás Kovács Szuzanna a Szegedi Tudományegyetem Egészségtudományi Karán szerzett 

diplomát. 

 

VI. Madéfalvi Hargita túra – “SICULICIDIUM emléktúra“ 

Túrázók gyülekeznek a székelyföldi Madéfalván, hogy közösen koszorúzzák meg az 1764-ben a 

székelyek ellen elkövetett vérengzés emlékművét. Itt vannak a közmédia népszerű honismereti 

műsora, a Hazajáró készítői is, akik a vértanú-emlékmű mellett megkoszorúzták a tavaly 

elhunyt nemzetpolitikai államtitkár, Potápi Árpád János tiszteletére emelt kopjafát is. Az 

emlékezésre az immár hatodik alkalommal megrendezett Madéfalvi Hargita túra adta az 

alkalmat. 

 

Nagyapáink örökségét kell, hogy tovább adjuk - közösségépítés és 

hagyományőrzés a rozsnyói Borostyán néptáncműhelyben 

Csallóközi táncokat tanít Dobsa Tamás néptáncpedagógus, koreográfus a rozsnyói Borostyán 

Néptáncműhely Szenior csoportjának. A nyolc együttest tömörítő néptáncműhely a Felső-

Gömöri magyarság megmaradásában aktív szerepet játszik, immár két évtizede. A 

legkisebbektől a szépkorúakig mintegy 180 emberrel foglalkoznak a rendszeres próbák során, 

ahol a gömöri mellett a Kárpát-medence más területeinek táncaival is megismerkednek. 


